

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၃၈၉ / ၂၀၂၁

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၃ ရက်

(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၆ ရက်)

ဝင်ငွေခွန်ကို သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍

လိုက်နာကျင့်သုံးရမည့်နည်းလမ်းများသတ်မှတ်ခြင်း

၁။ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနသည် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆-က၊ ပုဒ်မခွဲ (က)အရ ဝင်ငွေနှစ်တစ်နှစ်အတွက် ဝင်ငွေခွန်ကို သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရန်တာဝန်၊ အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၄၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၆၄၊ ပုဒ်မခွဲ (ဈ) တို့အရ ဒဏ်ကြေးငွေတပ်ရိုက်ခြင်း၊ ဒဏ်ကြေးငွေကင်းလွတ်ခွင့်ပြုခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို လိုက်နာကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှင်းလင်းမှုရှိစေရန်၊ အခွန်ပေးဆောင်မှုဆိုင်ရာ လိုက်နာဆောင်ရွက်မှုတိုးတက်စေရန်နှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်မှု ကောင်းမွန်သည့် အခွန်ထမ်းများအတွက် မျှတမှုရှိစေရန်အလို့ငှာ အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၈၆၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

သက်ဆိုင်သူများ

၂။ ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာသည် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆-က၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ သုံးလတစ်ကြိမ် ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ရမည့်သူများနှင့် အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၄၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) အရ ဒဏ်ကြေးငွေ ပေးဆောင်ရမည့်သူများနှင့် သက်ဆိုင်မှုရှိစေရမည်။

ဝင်ငွေခွန်ကို သုံးလတစ်ကြိမ်ပေးဆောင်ရန် တွက်ချက်ရမည့်နည်းလမ်း

၃။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ၁၆-က၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အခွန်ထမ်းများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝင်ငွေနှစ်တစ်နှစ်အတွက် ရရှိမည့်စုစုပေါင်းဝင်ငွေကို ခန့်မှန်းတွက်ချက်၍ ယင်းအပေါ် ကျသင့်မည့်အခွန်အား သုံးလပတ်အလိုက် အညီအမျှအရစ်ခွဲ၍ (တစ်နှစ်လုံးအတွက် ကျသင့်အခွန်၏ ၂၅ % စီဖြင့်) ပေးဆောင်

ရမည်ဖြစ်ရာ ခန့်မှန်းတွက်ချက်ရာတွင် ရှင်းလင်းမှုရှိစေရန်နှင့် တစ်ပြေးညီဖြစ်စေရန်အလို့ငှာ နှစ် တစ်နှစ်အတွက် သုံးလပတ်အလိုက် ပေးဆောင်ရမည့်ဝင်ငွေခွန်အား အောက်ပါအတိုင်း ခန့်မှန်း တွက်ချက်ရမည် -

$$၂၅ \% \times (A - B)$$

ယင်းတွင် -

A သည် လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်နှင့် ကပ်လျက်ရှိသော ပြီးခဲ့သည့်ဝင်ငွေနှစ် (ယခင်ဝင်ငွေနှစ်) အတွက် ကျသင့်သည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏဖြစ်သည်။ (ယင်းတွင် အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်း ငွေ၊ စည်းကြပ်မှုမှလွတ်ကင်းနေသောဝင်ငွေအပေါ် ပေးဆောင်ရသည့် ဝင်ငွေခွန် မပါဝင်စေရ)။

B သည် လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်နှင့် ကပ်လျက်ရှိသော ပြီးခဲ့သည့်ဝင်ငွေနှစ် (ယခင်ဝင်ငွေနှစ်) တွင် ပင်ရင်းမှနုတ်ယူပေးသွင်းသည့်ဝင်ငွေခွန်အဖြစ် နုတ်ယူပေးသွင်းခြင်းခံခဲ့ရသည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏနှင့် ပြည်ပသို့ကုန်စည်တင်ပို့ခြင်း၊ ပြည်ပမှ ကုန်စည်တင်သွင်းခြင်း အပေါ် ကောက်ခံသည့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန်ပမာဏတို့၏ စုစုပေါင်းပမာဏ ဖြစ်သည်။

၄။ အပိုဒ် ၃ တွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ လုပ်ငန်းအသစ်စတင်တည်ထောင်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းလုပ် ကိုင်မှုမရှိခြင်း၊ ဝင်ငွေခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိခြင်း၊ လုပ်ငန်းတွင်အရုံးပေါ်ပေါက်ခြင်း စသည်တို့ကြောင့် ယခင်ဝင်ငွေနှစ်အတွက် ဝင်ငွေခွန်ထမ်းဆောင်ရန်တာဝန်မရှိပါက လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်အတွက် သုံးလ တစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏကို အောက်ပါအတိုင်း တွက်ချက်ရမည် -

- (က) ကုမ္ပဏီ၊ ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသား၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်က ထုတ်ပေး သည့်ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သောလုပ်ငန်း၊ နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာသုံးလပတ်တွင်ရရှိသည့် သို့မဟုတ် ရရန်ရှိသည့် စုစုပေါင်း ဝင်ငွေ (အသားတင်အမြတ်) အပေါ် သက်ဆိုင်ရာအခွန်နှုန်းဖြင့် တွက်ချက်ခြင်း၊
- (ခ) တစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်၊ သမဝါယမအသင်းနှင့် အစုစပ်လုပ်ငန်းများဖြစ်ပါက ၎င်းတို့ ခံစား ခွင့်ရှိသည့် သက်သာခွင့်များနုတ်ပယ်ပြီးနောက် ကျန်ငွေအပေါ် သက်ဆိုင်ရာအခွန်နှုန်း

ဖြင့် တွက်ချက်ခြင်း၊ (သက်သာခွင့်များကို နုတ်ပယ်ရာတွင် သုံးလပတ်အလိုက် အချိုး ကျနုတ်ပယ်၍ တွက်ချက်ရမည်။)

၅။ အခွန်ထမ်းတစ်ဦးသည် အောက်ဖော်ပြပါအခြေအနေတစ်ရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီပါက အပိုဒ် ၃ နှင့် အပိုဒ် ၄ တို့အရ တွက်ချက်သတ်မှတ်ထားသည့် အခွန်ပမာဏကို ပြောင်းလဲပေးရန် တာဝန်ခံအရာရှိ ထံ တင်ပြလျှောက်ထားရမည် -

- (က) လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်အတွက် ကျသင့်မည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏသည် ယခင်ဝင်ငွေနှစ်တွင် ကျသင့်ခဲ့သည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏထက် လျော့နည်းနိုင်ခြင်း၊
- (ခ) လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်တွင် အခွန်ပေးဆောင်ရန်တာဝန်မရှိနိုင်ခြင်း သို့မဟုတ် အရှုံးပေါ်ပေါက်နိုင်ခြင်း၊
- (ဂ) လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်တွင် ပင်ရင်းမှနုတ်ယူပေးသွင်းသည့်ဝင်ငွေခွန်အဖြစ် နုတ်ယူပေးသွင်းခြင်းခံရမည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏ၊ ပြည်ပသို့ကုန်စည်တင်ပို့ခြင်း၊ ပြည်ပမှကုန်စည်တင်သွင်းခြင်းတို့အပေါ် ပေးဆောင်ရမည့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန်ပမာဏသည် ယခင်ဝင်ငွေနှစ်တွင် ပေးဆောင်ခဲ့သည့် ပင်ရင်းမှနုတ်ယူပေးသွင်းသည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏနှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန်ပမာဏထက် များစွာလျော့နည်းနိုင်ခြင်း၊
- (ဃ) လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်တွင် ကျသင့်မည့် ဝင်ငွေခွန် သို့မဟုတ် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်သည် ယခင်ဝင်ငွေနှစ်ထက် ပိုမိုနိုင်ခြင်း။

၆။ အခွန်ထမ်းသည် အပိုဒ် ၅ အရ တင်ပြလျှောက်ထားရာတွင် လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်အတွက် ကျသင့်မည့် ဝင်ငွေခွန်ခန့်မှန်းပမာဏကို ပူးတွဲ၍ သုံးလတစ်ကြိမ် အခွန်ပေးဆောင်ရမည့် သတ်မှတ်ရက်မတိုင်မီ အနည်းဆုံး (၁၄) ရက် ကြိုတင်၍ တင်ပြရမည်။

၇။ တာဝန်ခံအရာရှိက အပိုဒ် ၅ နှင့် အပိုဒ် ၆ တို့အရ အခွန်ထမ်း၏ တင်ပြချက်အပေါ် ခိုင်လုံမှုရှိကြောင်း ကျေနပ်လက်ခံပါက အခွန်ထမ်းက တင်ပြသည့် ကျသင့်ဝင်ငွေခွန် ခန့်မှန်းပမာဏအပေါ် အခြေခံ၍ သုံးလတစ်ကြိမ်ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏကို သတ်မှတ်ပေးရမည်။

၈။ သက်ဆိုင်ရာဝင်ငွေနှစ်အတွက် သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ထားသည့် ဝင်ငွေခွန်ကို အဆိုပါ ဝင်ငွေနှစ်အတွက် အခွန်ထမ်းပေးဆောင်ရန်တာဝန်ရှိသည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏ (ကျသင့်ဝင်ငွေခွန်ပမာဏ) မှ ခုနှိမ်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ထားသည့်ဝင်ငွေခွန်ပမာဏသည် အဆိုပါ ဝင်ငွေနှစ်အတွက် အခွန်ထမ်းပေးဆောင်ရန်တာဝန်ရှိသည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏ (ကျသင့်ဝင်ငွေခွန် ပမာဏ) ထက်ပိုမိုနေပါက ယင်းပိုမိုသည့်ပမာဏကို အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေပုဒ်မ ၄၃ နှင့် အညီ ပြန်အမ်းရမည်။

၉။ သက်ဆိုင်ရာဝင်ငွေနှစ်အတွက် ဝင်ငွေခွန်ကို သုံးလတစ်ကြိမ် တွက်ချက်ပေးဆောင်ရမည့် နည်းလမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုမိုရှင်းလင်းစွာသိရှိနိုင်ရန် အောက်ပါနမူနာဖြစ်စဉ်များဖြင့် ရှင်းလင်းဖော်ပြ ပါမည် -

(က) **ဖြစ်စဉ် (၁)**။ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ် (လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်) အတွက် ကုမ္ပဏီ “A” ၏ သုံးလ တစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်ကို တွက်ချက်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ကုမ္ပဏီ “A” ၏ ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဝင်ငွေနှစ် (ယခင်ဝင်ငွေနှစ်) အတွက် ကျသင့်ဝင်ငွေခွန်မှာ ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ဖြစ်ပြီး အဆိုပါဝင်ငွေနှစ် (ယခင်ဝင်ငွေနှစ်) တွင် အစိုးရဌာနတစ်ခုနှင့် ကန်ထရိုက်စာချုပ် ချုပ်ဆို၍ အဆောက်အဦ ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့သည့်အတွက် အဆိုပါ အစိုးရဌာနက ယင်းကုမ္ပဏီထံ ပေးချေငွေအပေါ် ပင်ရင်းမှနှုတ်ယူပေးသွင်းသည့် ဝင်ငွေခွန်အဖြစ် ကျပ်သိန်း ၃၀၀ အား နှုတ်ယူ၍ သက်ဆိုင်ရာအခွန်ရုံးသို့ ပေးသွင်းခဲ့ ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ် (လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်) တွင် ကုမ္ပဏီ “A” ၏ သုံးလပတ်အလိုက် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်မှာ ကျပ် ၁၇၅ သိန်းစီ [၂၅ % x (၁၀၀၀ - ၃၀၀)] ဖြစ်သည်။

(ခ) **ဖြစ်စဉ် (၂)**။ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ် (လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်) အတွက် ကုမ္ပဏီ “B” ၏ သုံးလ တစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်ကို တွက်ချက်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဝင်ငွေနှစ် (ယခင်ဝင်ငွေနှစ်) အတွက် ကုမ္ပဏီ “B” ၏ ကျသင့်ဝင်ငွေခွန်မှာ ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ဖြစ်ပါသည်။ ကုမ္ပဏီ “B” သည် အဆိုပါဝင်ငွေနှစ် (ယခင်ဝင်ငွေနှစ်)တွင် ပြည်ပမှ ကုန်စည်တင်သွင်းခြင်းအတွက် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် ကျပ်သိန်း ၃၀၀ ပေးဆောင်ခဲ့ပြီး

အစိုးရအဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်နှင့်စာချုပ်ချုပ်ဆို၍ ကုန်စည်ရောင်းချခဲ့သည့်အတွက် အဆိုပါ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းက ပင်ရင်းမှနုတ်ယူပေးသွင်းသည့် ဝင်ငွေခွန်အဖြစ် ကုမ္ပဏီ “B” သို့ ပေးချေရမည့်ငွေမှ ကျပ်သိန်း ၂၀၀ နုတ်ယူ၍ သက်ဆိုင်ရာအခွန်ရုံးသို့ပေးသွင်းခဲ့ပါ သည်။ ထို့ကြောင့် ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ် (လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်) တွင် ကုမ္ပဏီ “B” ၏ သုံးလပတ်အလိုက် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်မှာ ကျပ် ၁၂၅ သိန်းစီ [$၂၅\% \times (၁၀၀၀ - (၃၀၀ + ၂၀၀))$] ဖြစ်သည်။

(ဂ) **ဖြစ်စဉ် (၃)**။ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ်အတွက် ကုမ္ပဏီ “C” ၏ သုံးလတစ်ကြိမ် ပေး ဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်ကို တွက်ချက်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကုမ္ပဏီ “C” သည် ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ် (လက်ရှိ ဝင်ငွေနှစ်) တွင် လုပ်ငန်းစတင်လုပ်ကိုင်ခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် အတွက် ယခင်ဝင်ငွေနှစ်တွင် ဝင်ငွေခွန်ထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်မရှိသော ကုမ္ပဏီတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းကုမ္ပဏီသည် ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ် ပထမသုံးလပတ်နှင့် ဒုတိယ သုံးလပတ်တို့တွင် စုစုပေါင်းဝင်ငွေ (အသားတင်အမြတ်) ကျပ်သိန်း ၁၀၀ စီနှင့် တတိယ သုံးလပတ်နှင့် စတုတ္ထသုံးလပတ်တွင် ကျပ်သိန်း ၂၀၀ စီ အသီးသီးရရှိခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကုမ္ပဏီ “C” သည် ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ်၏ ပထမသုံးလပတ်နှင့် ဒုတိယ သုံးလပတ်တို့တွင် ဝင်ငွေခွန် ကျပ် ၂၂ သိန်းစီ (သိန်း ၁၀၀ x ၂၂ %)နှင့် တတိယ သုံးလပတ်နှင့် စတုတ္ထသုံးလပတ်တို့တွင် ဝင်ငွေခွန်ကျပ် ၄၄ သိန်းစီ (သိန်း ၂၀၀ x ၂၂ %) အသီးသီး ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။

ဒဏ်ကြေးငွေတပ်ရိုက်ခြင်း၊ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုခြင်းဆိုင်ရာနည်းလမ်း

၁၀။ အခွန်တွက်ချက်ပေးဆောင်ရာ၌ ခန့်မှန်းတွက်ချက်ပေးဆောင်ခြင်း ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ခန့်မှန်း တွက်ချက်ပေးဆောင်ခဲ့သည့်အခွန်နှင့် အမှန်ကျသင့်သည့် အခွန်ပမာဏတို့အကြား ခြားနားမှုများ ဖြစ်ပေါ်တတ်လေ့ရှိရာ အခွန်ပေးဆောင်မှုဆိုင်ရာ လိုက်နာဆောင်ရွက်မှု အားကောင်းသည့် အခွန် ထမ်းများအတွက် မျှတမှုရှိစေရန်၊ အခွန်ထမ်းများအပေါ် ဒဏ်ကြေးငွေတပ်ရိုက်ရာ၌ တစ်ပြေးညီ ဖြစ်စေရန်အလို့ငှာ အခွန်ထမ်းသည် သက်ဆိုင်ရာဝင်ငွေနှစ်အတွက် သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်ကို အပိုဒ် ၃၊ ၄၊ ၇ တို့နှင့်အညီ ခန့်မှန်းတွက်ချက်ပေးဆောင်ခဲ့ပြီး အဆိုပါပေးဆောင်ခဲ့သည့်

ဝင်ငွေခွန်ပမာဏတစ်ရပ်ချင်းစီသည် သုံးလပတ်တစ်ခုချင်းစီအတွက် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန် ပမာဏ၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်အထက်ဖြစ်ပါက စည်းကြပ်မှုပြုလုပ်ချိန်၌ ထပ်မံပေးဆောင်ရမည့်အခွန် (tax due) ပေါ်ပေါက်စေကာမူ အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၄၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ဒဏ် တပ်ရိုက်ခြင်းမပြုဘဲ ယင်းအခွန်ထမ်းအနေဖြင့် လုံလောက်သောအကြောင်းများအရ လျော့နည်း ပေးဆောင်ခဲ့သည်ဟု မှတ်ယူ၍ အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၄၊ ပုဒ်မခွဲ (ဈ) အရ သက်သာ ခွင့်ပြုလိုက်သည်။

၁၁။ အခွန်ထမ်းသည် ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ရန်တာဝန်ရှိသော်လည်း အပိုဒ် ၃၊ ၄၊ ၇ တို့ပါ သတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း သို့မဟုတ် ယင်းအပိုဒ်များပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့် အညီ ပေးဆောင်ခဲ့သော်လည်း ပေးဆောင်ခဲ့သည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏတစ်ရပ်ချင်းစီသည် သုံးလပတ် တစ်ခုချင်းစီအတွက် ကျသင့်သည့်ဝင်ငွေခွန်ပမာဏ၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက် လျော့နည်းခြင်း ဖြစ်ပါ က အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၄၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ သက်ဆိုင်ရာ သုံးလပတ်အလိုက် ပေး ဆောင်ရန်ပျက်ကွက်ခဲ့သည့် သို့မဟုတ် လျော့နည်းပေးဆောင်ခဲ့သည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏ (သုံးလပတ် တစ်ခုချင်းစီပေးဆောင်ခဲ့သည့် ပမာဏနှင့် အဆိုပါသုံးလပတ်တစ်ခုချင်းစီအတွက် အမှန်ကျသင့်သည့် ပမာဏတို့၏ ခြားနားသည့်ပမာဏ) ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်ညီမျှသော ဒဏ်ကြေးငွေတပ်ရိုက်ခြင်း ခံရမည်။

၁၂။ ဝင်ငွေခွန်ကို သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း သို့မဟုတ် လျော့နည်းပေး ဆောင်ခြင်းအတွက် တပ်ရိုက်မည့်ဒဏ်ကြေးငွေ တွက်ချက်ရမည့်နည်းလမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုမို ရှင်းလင်းစွာ သိရှိနိုင်စေရန် အောက်ဖော်ပြပါ နမူနာဖြစ်စဉ်များဖြင့် ရှင်းလင်းဖော်ပြပါမည် -

- (က) **ဖြစ်စဉ် (၁)**။ ကုမ္ပဏီ“D” သည် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆-က ပုဒ်မခွဲ (က) အရ သက် ဆိုင်ရာဝင်ငွေနှစ်အတွက် ကျသင့်မည့် စုစုပေါင်း ဝင်ငွေခွန်ကို ခန့်မှန်းတွက်ချက်ပြီး သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရန်တာဝန်ရှိသည်။ ကုမ္ပဏီ “D” အနေဖြင့် ဤအမိန့်ကြော် ငြာစာ၏ အပိုဒ် ၃ ပါ နည်းလမ်းများအတိုင်း ခန့်မှန်းတွက်ချက်မှုအရ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ် (လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်) အတွက် သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်မှာ

ကျပ် သိန်း ၂၅၀ ဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် ကုမ္ပဏီ “D” သည် ပထမသုံးလပတ်နှင့် ဒုတိယ သုံးလပတ်အတွက် ဝင်ငွေခွန်ကို ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့ပြီး တတိယသုံးလပတ် အတွက် ကျပ်သိန်း ၅၀၀ နှင့် စတုတ္ထ သုံးလပတ် အတွက် ကျပ်သိန်း ၅၀၀ ကို သုံးလ တစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရမည့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ပေးဆောင်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ ဝင်ငွေနှစ်အတွက် ကုမ္ပဏီ “D” ၏ ဝင်ငွေကြေညာလွှာအရ ကျသင့်ဝင်ငွေခွန် (စည်းကြပ်မှုအရ ကျသင့်အခွန်) မှာလည်း ကျပ် သိန်း ၁၀၀၀ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကုမ္ပဏီ “D” သည် ဝင်ငွေခွန်ကို သုံးလတစ်ကြိမ်ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်မှုအတွက် အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှု ဥပဒေပုဒ်မ ၇၄ (ခ) အရ အောက်ပါအတိုင်း ဒဏ်ကြေးငွေ တွက်ချက်၍ တပ်ရိုက်ခြင်းခံရမည် -

သုံးလပတ်	ပေးဆောင်ရမည့် ပမာဏ	ပေးဆောင် ခဲ့သည့်ပမာဏ	ဒဏ်ကြေးငွေ
ပထမ သုံးလပတ်	သိန်း ၂၅၀	-	၂၅ သိန်း (၂၅၀ x ၁၀ %)
ဒုတိယ သုံးလပတ်	သိန်း ၂၅၀	-	၂၅ သိန်း (၂၅၀ x ၁၀ %)
တတိယ သုံးလပတ်	သိန်း ၂၅၀	သိန်း ၅၀၀	မကျသင့်
စတုတ္ထ သုံးလပတ်	သိန်း ၂၅၀	သိန်း ၅၀၀	မကျသင့်

ထို့ကြောင့် ကုမ္ပဏီ “D” သည် သုံးလတစ်ကြိမ် ဝင်ငွေခွန်ကို ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်းအတွက် ဒဏ်ကြေးငွေ ကျပ် သိန်း ၅၀ တပ်ရိုက်ခြင်းခံရမည်။

- (ခ) **ဖြစ်စဉ် (၂)**။ ကုမ္ပဏီ “E” အနေဖြင့် ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာ၏ အပိုဒ် ၃ ပါ နည်းလမ်းများ အတိုင်းခန့်မှန်းတွက်ချက်မှုအရ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဝင်ငွေနှစ် (လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်) အတွက် သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်မှာ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ဖြစ်ပါသည်။ ယင်း ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်တွင် ကျသင့်မည့်ဝင်ငွေခွန် သို့မဟုတ် ပေးဆောင်


ရမည့် ဝင်ငွေခွန်သည် ယခင်ဝင်ငွေနှစ်ထက် ပိုမိုနိုင်ကြောင်း သိရှိသည့်အပြင် ပင်ရင်းမှ ဖြတ်တောက် ပေးသွင်းခြင်းခံရမည့်ဝင်ငွေခွန် ပမာဏသည်လည်း ယခင်ဝင်ငွေနှစ်ထက် လျော့နည်းခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ကုမ္ပဏီ “E” အနေဖြင့် တာဝန်ခံအရာရှိထံ တင်ပြ၍ လက်ရှိဝင်ငွေနှစ်၏ သုံးလပတ်တစ်ခုချင်းအလိုက် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏ ကို သတ်မှတ်ပေးရန် လျှောက်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာ၏ အပိုဒ် ၃ ပါ နည်းလမ်းများအတိုင်း ခန့်မှန်းတွက်ချက်ထားသည့်ပမာဏထက် ပိုမိုပေးဆောင်ခြင်း မပြုလုပ်ခဲ့ဘဲ ယင်းပမာဏအတိုင်း ကျပ် သိန်း ၁၀၀ စီကိုသာ ပေးဆောင်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါဝင်ငွေနှစ်ကုန်ဆုံးချိန် စည်းကြပ်မှုခံယူသည့်အခါ၌ ကုမ္ပဏီ “E” ၏ ကျသင့်အခွန် စုစုပေါင်းမှာ ကျပ်သိန်း ၈၀၀ (သုံးလပတ် တစ်ခုချင်းစီအတွက် ကျပ်သိန်း ၂၀၀ စီ) ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကုမ္ပဏီ“E”သည် သုံးလပတ်တစ်ခုချင်းစီအလိုက် ပေးဆောင်ခဲ့သည့် ဝင်ငွေခွန်ပမာဏသည် အမှန်ကျသင့်သည့်ဝင်ငွေခွန်ပမာဏ၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက် လျော့နည်းသဖြင့် အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၄ (ခ) အရ အောက်ပါအတိုင်း ဒဏ်ကြေးငွေ တွက်ချက်၍ တပ်ရိုက်ခြင်းခံရမည် -

သုံးလပတ်	ပေးဆောင်ရမည့် ပမာဏ	ပေးဆောင် ခဲ့သည့်ပမာဏ	ဒဏ်ကြေးငွေ
ပထမ သုံးလပတ်	သိန်း ၂၀၀	သိန်း ၁၀၀	၁၀ သိန်း (၁၀၀ x ၁၀ %)
ဒုတိယ သုံးလပတ်	သိန်း ၂၀၀	သိန်း ၁၀၀	၁၀ သိန်း (၁၀၀ x ၁၀ %)
တတိယ သုံးလပတ်	သိန်း ၂၀၀	သိန်း ၁၀၀	၁၀ သိန်း (၁၀၀ x ၁၀ %)
စတုတ္ထ သုံးလပတ်	သိန်း ၂၀၀	သိန်း ၁၀၀	၁၀ သိန်း (၁၀၀ x ၁၀ %)

ထို့ကြောင့် ကုမ္ပဏီ “E” သည် သုံးလတစ်ကြိမ် ဝင်ငွေခွန်ကို အပြည့်အဝပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်းအတွက် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်မှု ပြုလုပ်သည့်အခါ၌ ဒဏ်ကြေးငွေ ကျပ် သိန်း ၄၀ တပ်ရိုက်ခြင်းခံရမည်။

အကျိုးသက်ရောက်ခြင်း

၁၃။ ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် စတင်သည့် ဝင်ငွေနှစ်မှ စတင်၍ အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။


(မင်းထွဋ်)

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

စာအမှတ်၊ ၁(၁)/ ဥစ-၁/ ပတခ/ ၂၀၂၁ (၉၅၂၀)

ရက် စွဲ ၊ ၂၀၂၁ ခု နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၆ ရက်

ဖြန့်ဝေခြင်း

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီ

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန

ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (အားလုံး)

ဌာနခွဲညွှန်ကြားရေးမှူး (အားလုံး)

ဌာနမှူး၊ အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး

ဌာနမှူး၊ အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး(၁)၊(၂)၊(၃)၊(၄)၊(၅)

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး (အားလုံး)

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအခွန်ဦးစီးဌာနမှူး

အခွန်ထမ်းဝန်ဆောင်မှုဗဟိုအဖွဲ့ရုံး

အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုရုံး (ရန်ကုန်၊ မန္တလေး)

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်း
ကြေညာပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပေးပို့
ပါသည်။

သက်ဆိုင်ရာအခွန်ထမ်းများ
ကို အသိပေးရင်းလင်းရန်
ညွှန်ကြားပေးပို့ပါသည်။

ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့ (နေပြည်တော်)

မြန်မာနိုင်ငံလက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်း

မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်

မိတ္ထူကို

ရုံးလက်ခံ

မျှောစာတွဲ